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کوارون چرا از کارگردانی »جیمزباند« انصراف داد؟نویسنده مشترک »آنی هال« وودی آلن از دنیا رفت»موآنا ۲« در گیشه شگفتی  ساز شد
دومین قسمت فرانچایز کمدی اکشــن خانوادگی و ماجراجویانه 
»موآنا«، نمایش عمومی خود را با یک رکوردشکنی تاریخی آغاز کرد.

محصول تازه کمپانی والت دیزنی در سه روز نخست اکران عمومی 
خود 135 میلیون دلار فــروش کرد. با توجه به تعطیلات جشــن 
شــکرگذاری که تعداد روزهای تعطیلی را به پنج روز رساند، فروش 

پنج روزه این فیلم به رقم عالی ۲۲1 میلیون دلار رسید.
قبل از این تحلیلگران اقتصادی سینما پیش بینی افتتاحیه ای عالی 
برای »موآنا ۲« کرده بودند. آنها حالا می گویند این رقم فروش بسیار 

بالاتر و بهتر از رقم پیش بینی شده توسط آنان بوده است.
دومین قسمت فرانچایز »موآنا« با این رقم افتتاحیه توانست رکورد 
فروش »یخ زده ۲« را با رقم افتتاحیه 1۲5 میلیون دلار )در پنج روز( 

شکسته و رکورددار بهترین افتتاحیه تاریخ سینمای آمریکا بشود.
مدیران والت دیزنی از طرفداران خود بخاطر تاریخ سازی در جدول 

گیشه نمایش سینماهای آمریکای شمالی تشکر کرده اند./صباخبر

مارشال بریکمن که برای نگارش فیلمنامه »آنی هال« در کنار 
وودی آلن برنده اسکار شد، در سن ۸5 سالگی در منهتن درگذشت. 
بریکمن علاوه بر همــکاری در فیلم های »منهتن«، »خواب گرد« 
و »معمای قتل منهتن« با وودی آلن به عنوان نویســنده، نگارش 
نمایشــنامه های موزیکال برادوی »پسران جرســی« و »خانواده 
آدامز« را نیز بر عهده داشته است. فیلمنامه »آنی هال« که توسط 
بریکمن و آلن نوشته شد، به یکی از پرارجاع ترین و به یادماندنی ترین 
فیلمنامه های تاریخ سینما تبدیل و علاوه بر جایزه اسکار بهترین 
فیلمنامه اصلی، جوایز متعددی را نیز دریافت کرد. راجر ایبرت در 
سال ۲00۲ در یادداشتی نوشت: »آنی هال، بیش از هر فیلم دیگری 
که اسکار بهترین فیلم را برده، پر از شوخ طبعی روشنفکرانه و ارجاعات 
فرهنگی است. مارشال بریکمن در زمینه کارگردانی نیز فعالیت کرد 
و فیلم های »عشق زده«، »سایمون« و »پروژه منهتن« را که خودش 

فیلمنامه هایشان را نوشته بود، کارگردانی کرد. /ایسنا

 آلفونسو کوارون، فیلمســاز مولف لاتینی تبار ســینما، پرده از 
همکاری خود با تهیه کنندگان فرانچایز »جیمزباند« برداشته است.

این فیلمساز تا یک قدمی کارگردانی یکی از جیمزباندها رفته و 
بعد انصراف داده است. دلیل این انصراف هم گپ و گفت او با جوئل 
کوئن در جریان یک دیدار سر میز شام بوده است! در جریان این دیدار 
دوســتانه، کوارون به کوئن می گوید که سرگرم کار بر روی قسمت 
تازه ای از مجموعه بلاک باستر و پر فروش »جیمزباند« است و نظر 

دوست فیلمساز خود را در این رابطه جویا می شود.
کوئن هــم در جواب می گویــد از جمله دوســتداران فیلم های 
»جیمزباند« است، اما ترجیح می دهد که هم چنان بیننده این فیلمها 
باشد تا آنکه بخواهد یکی از آنها را کارگردانی کند. به گفته کوارون، 
بعد از حرفهای کوئن، من هم احساس کردم که بیشتر دوست دارم 
تماشاچی فیلمهای این کاراکتر معروف تاریخ سینما باشم و بهتر است 

پشت دوربین یکی از آنها قرار نگیرم./صباخبر

جشنواره مردمی فیلم »عمار« در دوره پانزدهم خود از تمامی فیلمسازان آماتور دعوت کرد تا آثار 
خود را با موضوع »طنز و هجو استکبار و غرب زدگان« به این رویداد ارسال کنند.

محمد لطفی، دبیر بخش »فیلم ما« جشنواره، اعلام کرد: این جشنواره با هدف ترویج گفتمان مقاومت 
و نمایش ناتوانی جبهه غرب در برابر جبهه اسلام ناب محمدی برگزار می شود. بخش »فیلم ما« با هدف 
ثبت و بازنمایی سوژه های بومی و مردمی، از دوره چهارم به جشنواره اضافه شده و امسال نیز با توجه به 
حوادث اخیر و شکست هیمنه استکبار در جبهه های مختلف مقاومت، به دنبال جذب آثار نو و خلاقانه 

در این زمینه است./مهر

همزمان با سالروز شــهادت حضرت زهرا )س(، سینماهای سراسر کشــور از عصر چهارشنبه 14 
آذرماه تعطیل می شوند. بر اساس این خبر تعطیلی سینماهای سراسر کشور از اذان مغرب چهارشنبه 
14 آذرماه شروع و تا تا پایان روز پنجشنبه 15 آذرماه نیز ادامه خواهد داشت. سینماها از صبح جمعه، 
اکران های خود را از ســر می گیرند. هم اکنون فیلم های صبحانه  با زرافه ها، 70سی، شنگول و منگول، 
زودپز، تگزاس3، باغ کیانوش، نبودنت، سه جلد، شهر گربه های۲، پول و پارتی، ببعی قهرمان، مفت بر، 
قیف، قلب رقه، شبگرد، شه سوار، استاد، آنها مرا دوست داشتند، آغوش باز و در آغوش درخت به روی 

پرده هستند و هفتاد سی همچنان در صدر جدول قرار دارد./ایرنا

تعطیلی سینماها به مناسبت شهادت حضرت زهرا)س(جشنواره »عمار« به دنبال جذب آثار نو و خلاقانه 

دبیر ویراستار دبیر تحریریه معاون سردبیر سردبیر صفحه آرا ساعت پایان  ساعت شروع

مســعود اطیابی درباره عملکرد وزارت فرهنگ و سازمان سینمایی در دولت 
چهاردهم گفت: آنچه از ابتدای دولت چهاردهم در ســازمان های زیر مجموعه 
وزارت فرهنگ و سازمان سینمایی اتفاق افتاده، انتصاب های درست و به  جایی 
است. شورای پروانه ساخت فیلمسازی، چابک تر شده، طبق قانون پیش رفته و 
اعضا نیز مورد وثوق هســتند. نگاه های ایدئولوژیک و فردی به فیلم ها مناسب 

نیست و در اعضای فعلی پروانه فیلمسازی نیز این نگاه دیده نمی شود.
این کارگردان ادامه داد: سازمان ســینمایی نیز نیازمند چابک سازی بیشتر 
است. به نظر می رســد توجه بیش از حد به ضوابط اداری باعث شده فربه گی در 

سازمان سینمایی اتفاق بیفتد.
اطیابی توصیه کرد: ادغام برخی نهادها همچون فارابی، انجمن سینمای جوان، 
مرکز گسترش و سینماشهر می تواند در دستور کار قرار بگیرد. سینما، مستقل 
و سرپا است و هم اکنون می تواند کار کند. یک زمانی در گذشته بود که سینما با 
پول دولت اداره می شد. در حال حاضر این پراکندگی نهادی، باعث تحمیل یک 
هزینه اضافه به سازمان سینمایی است و اتلاف وقت، نیرو و انرژی به همراه دارد.

کارگردان »تگزاس3« با اشاره به لزوم آزادی عمل هنرمندان افزود: سینما باید 
آزادانه تر و به دست خود سینماگران پیش برود. توصیه می کنم دست فیلمسازان 

را برای تولید و عرضه بازتر بگذاریم.
اطیابی به اقبال از فیلم »مست عشق« اشاره کرد و گفت: در حال حاضر تنها 
فیلم های کمدی در سینما مورد اقبال هستند؛ فیلم کمدی نیز همه سینما نیست. 

اقبال از فیلم »مست عشق« نشان داد، مردم به دنبال یک فیلم غیرکمدی 
خوب هستند. شاید به دلیل موضوع این فیلم بود که تصور شد می توانند به 
آن هجمه وارد کنند اما ای کاش تولید چنین فیلم هایی ادامه پیدا می کرد.

کارگردان »هتل« تاکید کرد: برای رونق سینمای غیر کمدی، باید 
هزینه و اختیار بیشتر به تولیدکنندگان این آثار داده شود. این 

کار با محدود کردن ژانرهای دیگری اتفاق نمی افتد. با محدود 
کردن ژانر کمدی، فقط سینما را تعطیل می کنیم و انگیزه ها 

را از بین می بریم.
وی افزود: نباید در باتلاق حذف ژانر بیفتیم با این کار 
تنها مردم را از سینما دور می کنیم؛ در حالیکه سینما 

باید در خدمت مردم باشد.
اطیابی درباره ممنوع الکاری هنرمندان نیز اظهار 
کرد: ممنوع الکاری ها باید مورد بررسی تشکل های 
صنفی قرار گیرد. اینکه شغل یک هنرمند بر اساس 
یک اظهارنظر یا حرکت احساسی و دیدگاهی گرو 
کشیده شود، کار اســلامی و دینی و ملی نیست و 

باعث ایجاد تفرقه  افکنی می شود. هنرمندان آزادی 
عمل می خواهند و محدود کردن خارج از چارچوب باید 

سریع تر برداشته شود./ایرنا

مسعود اطیابی، کارگردان سینما:

سینما را با محدود کردن ژانر تعطیل می کنیم!


